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EMPRENEDOR

Didac Lee

o li han acabat
traient una mica el
sabor a la paraula
‘emprenedor’?

Espero que no, tot i que a la pa-
raula l’han marejada molt. Degut
a la situació de crisi d’aquests
anys ha semblat com si els em-
prenedors haguessin de ser la so-
lució de tots els mals.

I no és així?
La figura de l’empresari a l’Estat
espanyol no estava ben vista i ara
s’ha passat a un boom en el qual
tothom diu que vol ser emprene-
dor. Jo penso que la gent ha de ser
el que li doni la gana. Ja sigui em-
prenedor o cantant de folk.

Vostè es descriu a si mateix més
com a emprenedor que empre-
sari.
És com em sento. L’empresari pot

administrar una empresa, però
l’emprenedor engega projectes
empresarials. I això és el que sóc;
gaudeixo d’això, d’aquesta sensa-
ció d’iniciar coses noves.

I la família no li diu que se cen-
tri una miqueta en projectes
més estables?
M’ho diu tothom (riu).

Quin percentatge d’encert té
sobre els projectes que li pre-
senten?
Encertem tant com fallem. 50/50.  

50/50, i això que vostè té fama
de tenir bon ull.
Jo no crec que tingui bon ull, tre-
ballo moltes hores. No crec tant
en el bon ull com a corregir els
errors ràpidament. 

L’ha ajudat d’alguna manera el
seu vincle xinès?
Els valors xinesos i catalans són
semblants. Es basen en el treball i
la humilitat. Quan era jove vaig
treballar els caps de setmana al
restaurant dels meus pares i estic
segur que sense allò no seria on
sóc. Potser en aquells moments

no m’agradava treballar al restau-
rant però a mi em va anar bé.

Hi ha pares que protegeixen
molt els fills, i no dic els rics,
fins i tot els de classe mitjana. 
Ho puc entendre, però no ho
comparteixo. Es diu, “li donaré al
meu fill el que jo no he tingut”.
Però clar, el que no he tingut és el
que ha fet que sigui el que sóc.

Vostè va apostar per l’andorrà
Guillem Viladomat i la seva app
Alpify.
Me’l va presentar el Tito Cierco i
el Guillem ens va convèncer de
seguida. Més que pel que era pel
qui. Ens va semblar algú molt
trempat i molt espavilat. En un
primer moment no tenia molt
clar si Alpify podia ser un bon ne-
goci, però tal com ens ho va expli-
car haguéssim apostat també per
un quiosc.

Quin nivell de rellevància té en
una carrera com la seva ser di-
rectiu del Barça?
Jo m’ho miro amb una mica de
distància perquè pot haver-hi la
temptació de pensar que t’has
convertit en no sé què. Aquí el
que és gran és el club, no tu.

Quin desastre de temporada...
Quan t’ho mires des de dins veus
moltes situacions injustes. El club
en línies generals està ben gestio-
nat però al final t’avaluen per una
piloteta. No és fàcil, jo pateixo
moltíssim.
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FERNANDO GALINDO

“No crec que tingui bon ull,
treballo moltes hores”

>> Guru de nous projectes empresarials
40 anys. Gironí d’orígens xinesos. Directiu del Barça. Ha rebut diversos premis per la

seva capacitat emprenedora. Va fer una conferència convidat per l’Empresa Familiar.
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GABRIEL FERNÀNDEZ

La setmana comença amb el re-
gust del debat d’orientació políti-
ca. Dues jornades marcades per
paraules més o menys buides de
contingut, per les llistes exhausti-
ves de projectes i bons propòsits

en cas de reelecció, per retrets més
o menys pertinents, per la mala
dicció i per l’avorriment més abso-
lut en la major part dels trams.

Això és el que és, i no el que hau-
ria de ser un debat d’orientació po-
lítica. Perquè posats a dir-ho tot, ni
està orientat ni és debat. I l’únic
que se li veu de polític és l’esperit
electoral que ja traspua l’hemicicle.

Entre les paraules del cap de Go-
vern només algunes concessions a
la realitat: la visita de Passos Coel-
ho i el que implica per a nosaltres

de cara a la signatura del CDI amb
Portugal, i la concessió –a risc d’u-
na revolta a Encamp– de donar-li,
a la fi, algun destí concret al Rosa-
leda. 

I poca cosa més. Retrets, llistes
de feina feta i bones intencions,
disculpes a l’avança per aquelles
qüestions cabdals incomplertes,
com ara la reforma de la CASS, la
reforma de les competències co-
munals i les jubilacions dels fun-
cionaris, i mirades entre les dues
bancades de l’oposició perquè cap

dels dos no sembli que coincideix
amb res amb els seus antics socis.

Al carrer, la vida continua. Amb
l’esperança que aquest cop la pro-
mesa del cap de Govern de seure
amb els bancs perquè obrin l’aixeta
es faci efectiva i –el més important–
obtingui resultats.

Per la resta, ens preparem per la
revetlla, a veure si amb uns quants
petards, un tall de coca i una copa
de cava enterrem tot allò que no ha
estat capaç d’endur-se una legisla-
tura més acabada que l’hivern.

la seca, 
la meca i... Campanya

i revetlla
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